

السادة أولياء الأمور الكرام

الموضوع: اختبارات قياس مدى التقدّم في مستوى أداء طلبة الصفّين: الرَّابِع، والسادس في الرياضيات والعلوم، واللّغة الإنجليزيّة خلال الفترة (19 – 23 مايو 2019)

السلام عليكم ورحمة الله وبركاته، وبعد:

يُرجى العلم بأنّ جميع طلبة الصفّين: الرَّابِع، والسادس في جميع أكاديميّات مجموعة (تعلّم) سوف يتقدّمون لاختبار (GL) للكشف عن مدى التقدّم في مستوى تعلّمهم، وذلك خلال الفترة (19 – 23 مايو 2019).

وسوف تُعقد هذه الاختبارات في المواعيد الآتية للصفّ الرَّابِع:

التاريخ	اليوم	المادة
2019/05/19	الأحد	اللغة الإنجليزيّة
2019/05/20	الاثنين	الرياضيات
2019/05/26	الأحد	العلوم

ووفق المواعيد الآتية للصفّ السادس:

التاريخ	اليوم	المادة
2019/05/21	الثلاثاء	اللغة الإنجليزيّة
2019/05/22	الأربعاء	الرياضيات
2019/05/23	الخميس	العلوم

علمًا بأنّ من يفوته تقديم أيّ من هذه الاختبارات ستتاح له الفرصة لتقديمه في الأسبوع التالي.

إنّ اختبارات قياس مدى التقدّم توفرّ بيانات قويّة وموثوقة بها حول تحصيل الطالب في هذه المواد، وهي تتيح لنا القيام بما يأتي:

- مقارنة أداء الطلبة والمدارس دوليًا.
- مراقبة مدى تقدّم الطلبة عبر سنوات الدراسة.
- المقارنة والتحقّق من مدى دقّة بيانات مدارسنا ومقاييس التقييم المعمول بها داخليًا.

إنّ التقارير الشاملة والموسّعة تتيح لنا تحليل المحتويات الرئيسية في تعلّم كلّ مادة من الموادّ المستهدفة بما يساعد على الكشف عن أية فجوة قد تكون موجودة في تعلّم الطلبة. وسوف تُستخدّم هذه المعلومات في دعم الطلبة وتلبية احتياجات التعلّم الفرديّة لديهم مستقبلاً، إلى جانب مراجعة الخطط التعلّميّة التعلّميّة وتطويرها لتقديم أفضل أشكال الدّعم لكلّ طالب.

اختبار قياس مدى التقدّم في اللغة الإنجليزيّة (PTE)

يهدف هذا الاختبار إلى تقييم المهارات التقنيّة في اللغة الإنجليزيّة: (التهجئة، والقواعد، والترقيم)، والاستيعاب القرآني.

اختبار قياس مدى التقدّم في الرياضيات (PTM)

الغرض من هذا الاختبار مراقبة مهارات الطلبة ومعارفهم في الرياضيات في مجالات مثل: الأعداد، والأشكال الهندسيّة، ومعالجة البيانات والجبر، والتفكير الرياضيّ ومهارات حلّ المشكلة.

اختبار قياس مدى التقدّم في العلوم (PTS)

يقيس الاختبار مجالين من مجالات العلوم، وهما: معرفة المحتوى العلميّ وفهمه، والجانب العمليّ (المنحى التطبيقيّ للمعرفة العلميّة).

وسوف تُجرى جميع هذه الاختبارات في مختبرات الحاسوب، ولعلّ الطلبة يحضرون معهم سماعات الرّأس. وفي حال تعدّد ذلك؛ فإنّ المدرسة ستوفّرها.

وإنّه لمن المهمّ حضور الطلبة جميع هذه الاختبارات، وأخذها بمنتهى الجديّة كما يفعلون مع بقية اختباراتهم الفصليّة. ويُرجى العلم، بأنّه سيُخصّص لاختبارات GL 20% من درجة الطالب الكليّة للفصل الثّاني في الموادّ الثلاثة: اللغة الإنجليزيّة، والرياضيات، والعلوم، وذلك وفق سياسة تقييم الطلبة في "تعلّم".

إنّ أهداف التعلّم التي تقيسها هذه الاختبارات وثيقة الصّلة بما تمّ تدريسه في مناهج اللغة الإنجليزيّة، والرياضيات، والعلوم. وسيوفّر معلّم الصفوف مزيدًا من المعلومات حول هذه الأهداف؛ لضمان استعداد الطلبة بشكل جيّد.

ولمزيد من المعلومات يرجى زيارة الرّابط: <https://www.gl-education.com/products/progress-test-series/>

شاكرين لكم مسبقًا دعمكم في هذه الاختبارات المهمّة.

إدارة الأكاديميّة

Dear Parents

RE: GL Progress Testing for Year 2, 4, 6 and 9 Students in Maths, Science and English - 19th – 30th May 2019

Please be advised that all Year 4 and 6 students across the three Ta'allum Academies will be undergoing GL Progress Testing in the week commencing 19th May 2019.

Testing will take place on the following dates:

- **Year 2 English** Sunday 26th May 2019/ Monday 27th May
- **Year 2 Maths** Tuesday 28th May 2019 / Wednesday 29th May 2019

- **Year 4 English** Sunday May 19th 2019
- **Year 4 Maths** Monday May 20th 2019
- **Year 4 Science** **Sunday May 26th 2019**

- **Year 6 English** Tuesday May 21st 2019
- **Year 6 Maths** Wednesday May 22nd 2019
- **Year 6 Science** Thursday May 23rd 2019
-
- **Year 9 English** Sunday 19th May 2019
- **Year 9 Maths** Monday 20th May 2019
- **Year 9 Science** Tuesday 21st May 2019

Students who miss tests for any reason will be required to complete them in the following week.

The Progress Tests provide robust and reliable data on your child's attainment in English, Maths and Science and allow us to:

- Benchmark performance against students and schools internationally
- Monitor progress year-on-year
- Compare and confirm the validity of our internal data and assessment measures

The comprehensive reporting enables our staff to analyse key dimensions of learning for each subject with a breakdown that indicates where individuals or groups may have gaps in understanding. This information is used to support the future needs of individual students and to plan for teaching and learning to best support your child.

Progress Test in English (PTE)

Assess students' technical English skills (spelling, grammar and punctuation) and reading comprehension.

Progress Test in Maths (PTM)

Monitor students' mathematical skills and knowledge in areas such as number, shape, data handling and algebra, as well as their mathematical reasoning and problem solving skills.

Progress Test in Science (PTS)

Measure two dimensions of science learning: science content knowledge and understanding and working scientifically (applying science skills). **Not applicable to Year 2.**

Students will sit the tests in the ICT rooms. If possible, they are requested to bring a set of headphones for their own use. School sets will also be made available.

It is vital that all students are in attendance and approach the tests seriously, in line with all their End of Semester 2 assessments. Please note that, as indicated in the Ta'allum Assessment Policy, **20% of the overall mark for English, Maths and Science in Semester 2 is allocated for the GL Assessment results.** **Not applicable to Year 2.**

Learning objectives to be assessed related to the taught curriculum in English, Maths and Science. Class teachers will provide information regarding these objectives to ensure that all students are well prepared.

Additional information can be viewed here: <https://www.gi-education.com/products/progress-test-series/>

Thank you in advance for your support of these important assessments.

Yours faithfully

Principal



1/5/19

